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Schůzi zahájil místopředseda VEZ  P. Krill v 9.00 hod. Přivítal nové členy výboru –  
 posl. Kateřinu Jacques, posl. Jana Špiku a posl. Břetislava Petra. 

Připomněl,  že  k přípravě  pořadu  jej  poslanci  zmocnili  na  39.  schůzi  výboru  dne  
2. října 2008, a to usnesením č. 289. Pozvánky byly všem včas rozeslány a návrh pořadu mají
poslanci ve svých deskách. Mpř. Krill navrhl nový bod programu – volbu předsedy, který bude
vložen jako poslední před polední přestávkou. Jelikož neměl nikdo k předloženému pořadu, ani
k novému návrhu, výhrady, dal o něm mpř. P. Krill hlasovat, poslanci souhlasili  /hlasování  
10-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Schválený návrh pořadu  
1. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě  a  Evropskému  hospodářskému  

a  sociálnímu  výboru  –  regulační  aspekty  nanomateriálů  /kód  dokumentu  11010/08,
KOM(2008) 366 v konečném znění/

2. Sdělení  Komise  Radě  ohledně  mandátu  k  vyjednávání,  kterým se  Komise  pověřuje
sjednáním dohody mezi  Evropským společenstvím pro atomovou energii  (Euratom)  
a Ministerstvem energetiky Spojených států amerických (USDOE) v oblasti výzkumu 
a vývoje jaderné bezpečnosti
Návrh rozhodnutí Rady o mandátu k vyjednávání, kterým se Komise pověřuje sjednáním
dohody  mezi  Evropským  společenstvím  pro  atomovou  energii  (Euratom)  
a Ministerstvem energetiky Spojených států amerických (USDOE) v oblasti výzkumu 
a vývoje jaderné bezpečnosti /kód dokumentu 12514/08, KOM(2008) 507 v konečném
znění/

3. Zelená kniha – Migrace a mobilita: úkoly a příležitosti vzdělávacích systémů EU /kód
dokumentu 11631/08, KOM(2008) 423 v konečném znění/

4. Návrh  nařízení  Rady,  kterým  se  mění  nařízení  (ES)  č.  1290/2005  o  financování  
společné zemědělské politiky a nařízení (ES) č. 1234/2007, kterým se stanoví společná
organizace zemědělských trhů a zvláštní ustanovení pro některé zemědělské produkty
(jednotné  nařízení  o  společné  organizaci  trhů),  s  cílem  vytvořit  projekt  "Ovoce  
do škol" /kód dokumentu 11380/08, KOM(2008) 442 v konečném znění/

5. Informace  k  případnému  oslabení  role  České  republiky  při  výkonu  předsednictví  
v Radě Evropské unie

6. Volba předsedy
7. Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím

výboru pro evropské záležitosti za období 1. – 28. září 2008 /doprojednání/
Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období 29. září – 31. října 2008 

8. Dokumenty SZBP 
9. Sdělení místopředsedy
10. Různé
11. Sdělení Komise Radě a Evropskému parlamentu  Hodnocení politiky v oblasti životního

prostředí  za  rok  2007  /kód  dokumentu  11796/08,  KOM(2008)  409  
v konečném znění/
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12. Návrh  nařízení  Evropského  parlamentu  a  Rady  o  dobrovolné  účasti  organizací  
v programu Společenství pro systém řízení podniků a auditu z hlediska ochrany životního
prostředí (EMAS) /kód dokumentu 12108/08, KOM(2008) 402 v konečném znění/

13. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a  sociálnímu  výboru  a  Výboru  regionů  o  výsledcích  přezkumu  fungování  nařízení
Evropského parlamentu a Rady (ES) č. 717/2007 ze dne 27. června 2007 o roamingu 
ve  veřejných  mobilních  telefonních  sítích  ve  Společenství  a  o  změně  směrnice
2002/21/ES /kód dokumentu 13521/08, KOM(2008) 579 v konečném znění/

14. Návrh  nařízení  Evropského  parlamentu  a  Rady,  kterým  se  mění  nařízení  (ES)  
č.  717/2007 o roamingu ve  veřejných mobilních  telefonních  sítích  ve  Společenství  
a směrnice 2002/21/ES o společném předpisovém rámci pro sítě a služby elektronických
komunikací /kód dokumentu 13531/08, KOM(2008) 580 v konečném znění/

15. Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o bezpečnosti hraček /kód dokumentu
5938/08, KOM(2008) 9 v konečném znění/

16. Vládní  návrh  zákona  o  státním  rozpočtu  České  republiky  na  rok  2009  /sněmovní  
tisk 612/:
kapitola 398 –Všeobecná pokladní správa – v tom:
– odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU
– financování společných programů EU a ČR ze státního rozpočtu a projektů 

Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů Švýcarsko-české spolupráce
– výdaje na zajištění přípravy a výkonu předsednictví ČR v Radě EU

Mpř. P. Krill jako zpravodaj prvního dokumentu předal řízení schůze mpř. A. Čurdové.

1. Sdělení  Komise Evropskému parlamentu,  Radě a Evropskému hospodářskému  
a sociálnímu výboru – regulační aspekty nanomateriálů /kód dokumentu 11010/08,
KOM(2008) 366 v konečném znění/

K projednání  tohoto  dokumentu  se  VEZ  usnesl  na  39.  schůzi  konané  dne  
2.  října  2008,  a  to  usnesením  č.  281.  Poslancům  byl  prostřednictvím  e-mailu  zaslán  text
dokumentu,  rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci
s Parlamentním institutem. 

Dokument uvedl ve smyslu rámcové pozice vlády náměstek ministra školství, mládeže 
a tělovýchovy prof. Ing. Vlastimil Růžička, CSc. Konstatoval, že toto sdělení informuje orgány
Evropské unie o přezkumu legislativy týkající se nanomateriálů. Vzhledem k možnému, velmi
pozitivnímu, vlivu nanomateriálů a výrobků z nich je třeba zajistit regulaci tak, aby společnost
měla z nanomatereiálů skutečný prospěch a zároveň zůstala zachována vysoká úroveň ochrany
zdraví,  bezpečnosti  a  životního  prostředí.  Uvedl  také,  že  sdělení  se  zabývá  legislativou
související  s  chemickými  látkami  –  předpisem  REACH,  ochranou  pracovníků,  produkty  
pro kosmetické přípravky a spotřební zboží podléhající směrnici o obecné bezpečnosti, ochranou
životního prostředí, zdokonalováním znalostní základny a zlepšováním provádění předpisů.

Náměstek  V.  Růžička  informoval  o  tom,  že  problematika  nanotechnologií  
a  nanostruktur  je  v   České  republice  pečlivě  sledována,  a  to  jak  v oblasti  základního,
aplikovaného výzkumu, tak i ve vývoji. Řada materiálů založených na nanotechnologiích je již
na  trhu  –  např.  nanovlákno  produkované  zařízením  Nanospider  (na  Technické  univerzitě  
v Liberci). Oblast nanotechnologií sleduje Společnost pro nové materiály a na základě jejího
odborného stanoviska souhlasí s tímto sdělením i vláda České republiky.

Zpravodaj P. Krill informoval, že se VEZ poprvé zabýval problematikou nanomateriálů
v roce 2005. Evropská komise přijala již v roce 2004 sdělení „Na cestě k evropské strategii  
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pro nanotechnologie“, ve kterém prosazuje integrovaný, bezpečný a zodpovědný přístup jako
základní prvek evropské politiky v oblasti nanověd a nanotechnologií. 

Zpravodaj P. Krill vysvětlil, že nanovlákna jsou odolná proti bakteriím a potlačují zápach,
používají  se  například  pří  výrobě praček  a  ledniček,  nátěrů  do  koupelen  a  kuchyní  a  také
v textilním průmyslu (potlačují mačkání oděvů). Konstatoval, že v České republice neexistuje
národní program pro nanotechnologie a jejich využívání. Největším projektem v této oblasti je
výzkumný program Nanotechnologie pro společnost, který byl schválen usnesením vlády ČR 
č. 1006 ze dne 17. srpna 2005 na období 2006 – 2012 a který je realizován na půdě Akademie
věd.

Zpravodaj P. Krill se zajímal, jakým způsobem bude u nás naplněno sdělení  komise  
při neexistenci projektu, který by vyhodnocoval dopady na zdraví, životní a pracovní prostředí 
při výrobě nanomateriálů. Chtěl také vědět, kde je možné získat publikaci Nanotechnologie  
v   České  republice  2008.  Dále  se  zajímal,  zda  existují  i  jiné  aplikační  výstupy  z oblasti
nanotechnlogií kromě těch z univerzity v Liberci a jaký je výstup, přínos a finanční využitelnost
výzkumných projektů nanotechnologií.

V rámci rozpravy nám.  V. Růžička odpověděl, že na základě zákona č. 130/2002 Sb.  
o podpoře výzkumu a vývoje,  by prostředky na výzkum měly být  poskytovány na základě
dosažených výsledků. Dále uvedl, že existují výstupy z různých projektů, příkladem mohou být
výstupy v oblasti farmacie, které využívá společnost Zentiva. K první otázce nám. V. Růžička
odkázal  na  program  řízený  Akademií  věd,  který  je  zaměřen  na  výzkum  nanočástic  
a  nanotechnologií.  Zájem  o  tyto  projekty  je  především  v základním  výzkumu.  Ve vztahu  
k publikaci o nanotechnologiích, slíbil zajistit příslušné informace.

Zpravodaj  P. Krill poté navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti
bere na vědomí Sdělení Komise Evropského parlamentu, Radě a Evropskému hospodářskému 
a sociálnímu výboru – Regulační aspekty nanomateriálů a žádá Ministerstvo školství, mládeže 
a  tělovýchovy  o  sdělení  postupu,  který  by  měl  zajistit  realizaci  Sdělení  Komise  
/hlasování  9-0-0/. Poté  poslanci  přijali  finální  usnesení  /usn.  č.  294,  hlasování  9-0-0  je
zachyceno v příloze/.

Mpř. A. Čurdová předala řízení schůze zpět mpř. P. Krillovi.

2. Sdělení Komise Radě ohledně mandátu k vyjednávání, kterým se Komise pověřuje
sjednáním dohody mezi Evropským společenstvím pro atomovou energii (Euratom)
a  Ministerstvem  energetiky  Spojených  států  amerických  (USDOE)  v  oblasti
výzkumu a vývoje jaderné bezpečnosti
Návrh rozhodnutí  Rady o mandátu k vyjednávání,  kterým se Komise pověřuje
sjednáním dohody mezi Evropským společenstvím pro atomovou energii (Euratom)
a  Ministerstvem  energetiky  Spojených  států  amerických  (USDOE)  v  oblasti
výzkumu a vývoje jaderné bezpečnosti /kód dokumentu 12514/08, KOM(2008) 507
v konečném znění/

K projednání  tohoto  dokumentu  se  VEZ  usnesl  na  39.  schůzi  konané  dne  
2.  října  2008,  a  to  usnesením  č.  281.  Poslancům  byl  prostřednictvím  e-mailu  zaslán  text
dokumentu,  rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci
s Parlamentním institutem. 

Dokument  představil  náměstek  ministra  školství,  mládeže  a  tělovýchovy  
prof. Ing. Vlastimil Růžička. Uvedl, že Evropské Společenství a Ministerstvo energetiky USA
dlouhodobě spolupracují, zvláště pak v oblasti zdokonalení a posílení metodik a technologií
nezbytných pro výkon dozoru nad jadernou bezpečností. V roce 1995 byla existující dohoda
pozměněna a zdokonalena. Rada se tedy vyzývá, aby pověřila Komisi zahájením a vedením
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jednání  obou stran tak,  aby nová dohoda zahrnovala výzkum, vývoj  a  odbornou přípravu
v oblasti  jaderné  bezpečnosti  a  dále  aby  Rada  přijala  předlohu  mandátu  k vyjednávání.
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy toto stanovisko vítá.

Zpravodaj R. Kufa k projednávanému návrhu poznamenal, že jeho cílem je pozměnit 
a  rozšířit  dohodu z roku 1995 o  oblast  výzkumu a  vývoje  v oblasti  jaderné  bezpečnosti  
a koordinaci programů v oblasti podpory třetích zemí.

V rozpravě nevystoupil žádný poslanec a proto zpravodaj R.  Kufa navrhl závěr, kterým
VEZ  bere  na  vědomí  předložené  sdělení  a  návrh  rozhodnutí  /hlasování  7-0-0/. Poté  bylo
schváleno finální usnesení /usn. č. 295, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.

Vzhledem k časovému prostoru navrhl mpř. P. Krill, aby bylo předsunuto projednávání
bodů č. 7 a 8. Poslanci s tímto souhlasili.

7. Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím  výboru  pro  evropské  záležitosti  za  období  1.  –  28.  září  2008
/doprojednání/
Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím výboru pro evropské záležitosti za období 29. září – 31. října 2008 

Mpř.  P. Krill konstatoval,  že poslancům byly distribuovány dvě tabulky dokumentů  
/v  příloze/.  Nejprve  se  věnoval  tabulce  k doprojednání.  Poslanci  a  poslankyně  se  rozhodli
projednat na jedné z dalších schůzí  dokumenty 12892/08, 12892/08 a 13407/08 a určili k nim
zpravodaje J. Kochana, dále dokumenty  12135/08,  13187/08, 12974/08,  12992/08, 12550/08,
jejichž zpravodajem bude posl. P. Bratský. Zbývající dokumenty vzali na vědomí. Poté přijali
k tomuto bodu usnesení  /usn. č. 296, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

Dále přešel mpř. P. Krill k hlavní tabulce s novými dokumenty, z níž se poslanci rozhodli
projednat  následující  dokumenty  a  určili  k nim  tyto  zpravodaje:  14482/08  –  mpř.  P. Krill,
13981/08, 13983/08, 13977/08 a  14602/08 – mpř.  A.  Čurdová, 14317/08 –  mpř.  J.  Bauer,
14183/08 a  14508/08 –  posl. P. Vanoušek.

 K dalším dokumentům určili  „předběžné zpravodaje“,  podle jejichž  doporučení  se  
na příští schůzi rozhodnou, zda dokumenty výbor projedná, či jen vezme na vědomí. Ostatní
dokumenty  vzali  poslanci  a  poslankyně na vědomí,  a  poté odhlasovali  závěrečné  usnesení  
/usn. č. 301, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

8. Dokumenty SZBP

Mpř.  P. Krill sdělil poslancům, že ve svých materiálech naleznou přehled dokumentů
SZBP zpracovaný Parlamentním institutem za měsíc říjen /v příloze/. Požádal poslance, aby si
dokumenty pročetli a v případě zájmu o některé z témat se obrátili na sekretariát VEZ.

3. Zelená kniha – Migrace a mobilita: úkoly a příležitosti vzdělávacích systémů EU
/kód dokumentu 11631/08, KOM(2008) 423 v konečném znění/

K projednání  tohoto  dokumentu  se  VEZ  rozhodl  na  38.  schůzi  konané  dne  
12.  září  2008,  a to  usnesením č.  268.  Prostřednictvím e-mailu  byl  poslancům rozeslán text
dokumentu,  rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci
s Parlamentním institutem. 

Dokument uvedl ve smyslu rámcové pozice vlády náměstek ministra školství, mládeže 
a tělovýchovy Mgr. Jakub Dürr. Informoval o tom, že Zelená kniha má za úkol otevřít veřejnou
diskusi v Evropské unii, která bude pokračovat v průběhu českého předsednictví a bude následně

5



vyhodnocena za předsednictví Švédska. Tento materiál předložený Evropskou komisí počátkem
července 2008 představuje jedno z aktuálních témat evropského vzdělávání - narůstající počet
dětí  z migrantských rodin  (v kontextu  Zelené  knihy jsou za  migranty  považovány také  děti
z jiných zemí  EU) ve školách států Evropské unie.  Na základě  výsledků různých výzkumů
dokládá  Zelená  kniha  znevýhodnění  dětí  z migrantských  rodin  v oblasti  vzdělávání  (např.
snížená schopnost porozumět textu) a vliv migrace na vzdělávací systémy členských států.

Zpravodajka  L.  Zelenková vysvětlila,  že  potřeba  vzniku  Zelené  knihy  vyvstala  
na základě měnících se migračních toků v Evropské unii a s tím spojeného narůstajícího počtu
migrujících  žáků.  Největší  koncentrace  těchto  přistěhovalců  je  ve  městech.  Mnozí  z nich
dosahují  ve  škole  horších  výsledků  než  žáci  domácí.  Pozice  České  republiky  je  podle
zpravodajky velmi obecná.

Zpravodajka L. Zelenková dále zmínila specifickou situaci vietnamských žáků u nás.
Uvedla, že jejich studijní výsledky jsou velmi dobré, je to zřejmě dáno mentalitou jejich národa.

V rámci rozpravy mpř.  P. Krill  konstatoval, že v případě vietnamských žáků hraje roli  
i to, že mají české chůvy, které se s nimi připravují do školy. Dále se zeptal, jestli je v Zelené
knize uvedeno, jak se budou přizpůsobovat školy, kde počet migrantů převažuje.

Zpravodajku L. Zelenkovou zajímalo, jestli existuje zpětná vazba českého vzdělávacího
systému na základě monitoringu výsledků našich a migrujících žáků.

Náměstek J. Dürr souhlasil se zpravodajkou L. Zelenkovou, že pozice České republiky 
je  příliš  obecná.  Vysvětlil,  že  neutrální  pozice  je  nutná  při  moderování  diskuse  na  začátku
českého předsednictví, poté budou dány konkrétní návrhy.

Co se týče vietnamských školáků, konstatoval náměstek J. Dürr, že jsou opravdu velmi
aktivní.  Uvedl také,  že Česká republika má další specifickou skupinu – Romy, kteří  nemají
v Zelené knize statut migrantů, ale potřebovali by stejný přístup. 

Na  otázku  mpř.  P.  Krilla  náměstek  J.  Dürr  odpověděl,  že  Zelená  kniha  navrhuje
přizpůsobování  vzdělávacího  systému  migrujícím  žákům,  např.  v osvojování  jejich  rodného
jazyka.  Dále  vysvětlil,  že  náš  školský  systém  má  určitou  zpětnou  vazbu  z mezinárodních
výzkumů,  vlastní  průzkumy  je  třeba  zavést.  Porovnávací  úrovně  se  připravují  společně
s Evropskou komisí. Svůj vlastní vyhodnocovací systém má také Česká školní inspekce.

Zpravodajka  L. Zelenková navrhla závěr, kterým výbor pro evropské záležitosti bere  
na  vědomí programový dokument  „Zelená  kniha – Migrace  a  mobilita:  úkoly a  příležitosti
vzdělávacích systémů EU“. Poslanci  se závěrem souhlasili  /hlasování  10-0-0/, a poté přijali
usnesení /usn. č. 297, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

4. Návrh nařízení Rady, kterým se mění nařízení (ES) č. 1290/2005 o financování  
společné  zemědělské  politiky  a  nařízení  (ES)  č.  1234/2007,  kterým  se  stanoví
společná  organizace  zemědělských  trhů  a  zvláštní  ustanovení  pro  některé
zemědělské  produkty  (jednotné  nařízení  o  společné  organizaci  trhů),  s  cílem
vytvořit  projekt  "Ovoce  do  škol"  /kód  dokumentu  11380/08,  KOM(2008)  442  
v konečném znění/

K projednávání  tohoto  dokumentu  se  VEZ  rozhodl  na  39.  schůzi  konané  dne  
2. října 2008 usnesením č. 281. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text dokumentu,
rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci  s Parlamentním
institutem. 

Dokument uvedl náměstek ministra zemědělství PhDr. Ivo Hlaváč, MBA. Řekl, že  cílem
dokumentu je zajištění bezplatné distribuce ovoce a zeleniny do škol. Ministerstvo zemědělství
se domnívá, že o zdravé stravě dětí mají rozhodovat především rodiče, proto není nutné, aby
tento  projekt  byl  centrálně  řízen  z Bruselu.  Evropská  komise  udělala  ústupek  a  povolila
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jednotlivým státům distribuci ovoce do škol prostřednictvím školních jídelen, není tedy nutné 
za tímto účelem stanovovat nové nástroje. 

Zpravodajka L. Zelenková vysvětlila, že cílem tohoto dokumentu je vypěstovat u dětí již
od útlého věku zdravé stravovací návyky a napomáhat tak boji proti obezitě a zároveň také zvýšit
spotřebu ovoce. Jedná se o distribuci jednoho kusu ovoce týdně po dobu 30 týdnů dětem ve věku

6  až  10  let.  V České  republice  by  se  projekt  vztahoval  na  cca  454  tis.  dětí,  což  obnáší  
1992  tis.  eur  z  celkového  množství  finančních  prostředků  rozpočtu  EU.  Předpokládá  se
spolufinancování ve výši 27 % z národních zdrojů a spolufinancování z rozpočtu EU ve výši 
73 %. Projednávání tohoto projektu by mělo být ukončeno během českého předsednictví. 

Zpravodajka L. Zelenková se zajímala o detailnější vysvětlení pozice České republiky
k tomuto projektu.

Náměstek  I. Hlaváč upřesnil, že hlasování o tomto programu v Radě je plánováno již  
na 18. 11. 2008, bude tedy pravděpodobně schválen ještě za francouzského předsednictví. Řekl
také, že Česká republika má připomínky k efektivitě vynaložených prostředků, ale vzhledem
k nastávajícímu  českému  předsednictví  se  staví  do  neutrální  pozice  
a zdrží se tedy hlasování.

Posl.  J.  Šenfeld se nedomnívá,  že jde o boj proti  obezitě,  ale o změnu stravovacích
návyků dětí. Zároveň toto opatření skýtá možnost podpořit odbyt zemědělců pěstujících ovoce,
proto on sám doporučuje, aby ČR zaujala pozitivní přístup k tomuto programu.

Posl.  P.  Vanoušek považuje  za  pozitivní,  že  se  pozice  ČR  změnila  z   negativní  
na neutrální. Jde totiž podle jeho názoru především o stravovací návyky a zdraví dětí.

Posl.  A. Rádla zajímalo, jestli tento program doplňuje již existující program „mléko  
do každé lavice“.

Posl. B. Petr se ptal, jestli hlavním cílem tohoto programu je jedním kusem ovoce týdně
zlepšit zdraví dětí, nebo zmírnit nadbytek produkce ovoce v Evropské unii. Vyslovil domněnku,
zda by nebylo efektivnější zakázat prodej některého sortimentu potravin ve školách.

Mpř. A. Čurdovou zajímalo, jaká bude administrativní náročnost projektu ovoce do škol
a jakým způsobem bude probíhat distribuce. Poukázala na to, že by mělo jít  o součinnost tří
resortů  –  zdravotnictví,  zemědělství  a  školství.  Vyjádřila  své  přesvědčení,  že  uspořádání
jídelníčku ve školách je důležité.

Posl. P. Bratský vyslovil názor, že vzhledem k velké nadprodukci v ostatních členských
zemích bude těžké prosadit české ovoce do škol.

Posl. P. Vanoušek si myslí, že i jeden kus ovoce týdně má pro děti smysl.
Mpř. A. Čurdová  konstatovala, že pro sociálně slabší rodiny je důležité, aby jejich děti

měly zajištěn určitý standard stravy ve škole. Jde o určitou formu pomoci těmto rodinám.
Mpř. P. Krill ukončil rozpravu a dal slovo zpravodajce L. Zelenkové.
Zpravodajka  L.  Zelenková navrhla  závěr  stanoviska,  kterým  výbor  pro  evropské

záležitosti doporučuje vládě ČR, aby ve svém stanovisku k legislativnímu návrhu týkajícímu se
projektu  „Ovoce do škol“ (Kód Rady 11380/08)  uvedeném v Pozici  ČR pro Parlament  ČR
k legislativnímu návrhu ES/EU formulačně upřesnila svoji pozici ve smyslu podpory uvedeného
projektu. Poslanci se závěrem souhlasili  /hlasování 7-4-2/, poté přijali usnesení  /usn. č. 298,
hlasování 11-0-2 je zachyceno v příloze/.

5. Informace k případnému oslabení role České republiky při výkonu předsednictví 
v Radě Evropské unie

K projednávání tohoto bodu se VEZ rozhodl na základě usnesení podvýboru pro české
předsednictví  Rady EU č.  16,  přijaté  dne  22.  října  t.  r.  Podvýbor  o  jeho zařazení  požádal
v důsledku mediálních signálů o případném oslabení role českého předsednictví.
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Mpř.  P. Krill přivítal  na schůzi  výboru místopředsedu vlády pro evropské záležitosti
RNDr. Alexandra Vondru a předal mu slovo, aby mohl poslancům objasnit informace o průběhu
příprav na české předsednictví v Radě Evropské unie.

Mpř. A. Vondra se zmínil o tom, že naše předsednictví bylo v poslední době předmětem
mnoha diskusí  a  spekulací  o  tom,  jestli  jej  zvládneme.  Ujistil  všechny přítomné,  že  Česká
republika  bude  na  předsednictví  dobře  připravena  a  neexistuje  žádný  důvod  k tomu,  aby  
od 1. 1. 2009 předsednictví po Francii nepřebrala. Garantuje jí to také evropské právo.

Program  předsednictví  bude  předložen  koncem  tohoto  roku,  předseda  vlády  
Mirek Topolánek jej pak ve druhém lednovém týdnu 2009 předloží Evropskému parlamentu  
ke schválení.

V prvním půlroce příštího roku bude uspořádáno dvanáct neformálních zasedání ministrů
zemí Evropské unie, tři sta pracovních schůzek na nižší úrovni a řada dalších setkání politiků
v Bruselu. Program doplní konference, vědecké a kulturní akce.

Konstatoval dále, že proběhla první fáze informativní kampaně k českému předsednictví.
Z průzkumů veřejného mínění vyplývá, že na jejím základě získlala většina české veřejnosti
povědomí o nadcházejícím českém předsednictví Evropské unii.

Mpř.  A.  Vondra  zdůraznil,  že  Česká  republika  nebude  mít  v době  předsednictví
jednoduché  podmínky.  Není  jasný  institucionální  rámec  Evropské  unie,  situace  v Irsku  
je po zamítnutí ratifikace Lisabonské smlouvy složitá. V červnu příštího roku budou probíhat
volby do Evropského parlamentu. Dalším faktorem je celosvětová finanční krize a z  ní plynoucí
ekonomická situace v Evropě.

V rámci rozpravy posl. P. Vanoušek konstatoval, že rád slyší, že je našemu předsednictví
přikládán velký vnitropolitický i mezinárodní význam. Vyjádřil však názor, že Česká republika
nemá navenek jednotné pozitivní vystupování. Co se týče Lisabonské smlouvy, je třeba vyslovit
jasné stanovisko naší země.

Posl.  L. Zelenková také vyslovila obavy z vnímání České republiky v Evropské unii,
když vláda a prezident vystupují rozdílně. 

Mpř.  A.  Čurdovou zajímalo,  jak  reagovaly  evropské  deníky  na  českou  kampaň  
o předsednictví.

Posl.  A.  Rádl vyslovil  názor,  že  irským  referendem  Lisabonská  smlouva  zanikla  
a všechny členské státy musí čekat na to, až bude vytvořen dokument nový.

Posl. B. Petr konstatoval, že scénář francouzského předsednictví byl narušen gruzínským
konfliktem a finanční krizí. To znamená, že je nutné během předsednictví flexibilně reagovat  
na  nastalé  situace.  Zdůraznil  důležitost  určité  politické  dohody  koalice  s opozicí  na  dobu
předsednictví, která se ale podle jeho názoru začala dojednávat velmi pozdě. Pozastavil se také
nad tím, že vláda otálela se zvýšením garance vkladů. Zajímal se o stanovisko vlády k ratifikaci
Lisabonské smlouvy a o to, jestli členské státy schválí Klimaticko-energetický balíček.

Mpř. A. Vondra odpověděl, že existuje dohoda o schvalování Klimaticko-energetického
balíčku ještě letos, musí ale dojít ke konsensu států v Evropské radě, nejen ministrů životního
prostředí.

Co se týče zvýšení garance vkladů, reagovala podle mpř. A. Vondry vláda velmi rychle.
Zhodnotil, že první fáze informační kampaně o předsednictví byla úspěšná, byla však

zaměřena na českou veřejnost, nikoli do zahraničí.
Uvedl  dále,  že  Ústavní  soud  stanovil  veřejné  slyšení  o  Lisabonské  smlouvě  

na 25. listopadu 2008, to znamená, že s největší pravděpodobností nebude do konce tohoto roku
ratifikována.

Mpř.  A.  Vondra  také  uvedl,  že  k diskusím  s opozicí  na  odborné  úrovni  na  půdě
Poslanecké  sněmovny  došlo  mnohokrát,  např.  s mpř.  L.  Zaorálkem,  př.  J.  Hamáčkem  
a př. J. Paroubkem.
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Mpř.  P. Krill poděkoval mpř. A. Vondrovi za návštěvu a čas, který výboru věnoval,  
a rovněž za veškeré poskytnuté informace.

6. Volba předsedy

Mpř.  P. Krill informoval,  že  sekretariát  VEZ  obdržel  jedinou  písemnou  nominaci  
na funkci předsedy výboru pro evropské záležitosti  od poslaneckého klubu Strany zelených,
jehož kandidátkou je poslankyně Kateřina Jacques. 

Otevřel  rozpravu,  v  níž  se  dotázal  poslanců  z jednotlivých  poslaneckých  klubů,  zda
předloží další nominace. Žádná nominace nezazněla. 

Poté bylo přijato usnesení, ve kterém výbor pro evropské záležitosti stanoví, že volební
komisi pro volbu  předsedy výboru tvoří poslanci: Petr Bratský, Pavel Suchánek, Jozef Kochan
a Jan Špika  /usn. č. 299, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/. Volební komise si ze svého
středu zvolila jako předsedu poslance P. Bratského.

Mpř. P. Krill upozornil, že volba předsedy se koná tajným hlasováním. Požádal volební
komisi,  aby  se  ujala  své  funkce,  a  vyhlásil  přestávku  v  délce  10 minut  na  vyhotovení  
a parafování hlasovacích lístků. 

Volební komise zabezpečila řádný průběh volby. Její předseda poté vyhlásil  výsledek
volby – předsedkyní výboru pro evropské záležitosti byla zvolena Kateřina Jacques  /usn. č. 300,
zápis z volby je v příloze/.

Mpř. P. Krill pogratuloval nově zvolené předsedkyni.

11. Sdělení  Komise  Radě a  Evropskému parlamentu   Hodnocení  politiky  v  oblasti
životního  prostředí  za  rok  2007  /kód  dokumentu  11796/08,  KOM(2008)  409  
v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 281 na své 39. schůzi
konané dne 2. října 2008. E-mailem byly poslancům rozeslány text dokumentu, rámcová pozice
vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním institutem.

Dokument  uvedla  ve  smyslu  rámcové  pozice  vlády  náměstkyně  ministra  životního
prostředí  Ing.  Rut  Bízková.  Uvedla,  že  sdělení  rekapituluje  činnost  Evropské  komise  (EK)
v oblasti životního prostředí (ŽP) a hodnotí, jak je plněn šestý Akční plán. Na základě tohoto
plánu se připravuje směrnice o průmyslovém znečištění.

Informovala také o tom, že v současné době je otevřeno 429 řízení, kdy jednotlivé země
neplní závazky v ochraně ŽP.

Zpravodaj  P.  Vanoušek konstatoval,  že  jde  o  velmi  důležitý  dokument,  protože
z dlouhodobého hlediska  mají  opatření  pro  zlepšení  ŽP smysl.  Uvedl,  že  Evropská  komise
stanovila pro budoucnost tři cíle: akční plán pro udržitelnou spotřebu, výrobu a průmyslovou
politiku,  přizpůsobení  se  změně klimatu  a  ochrana  biodiverzity  s primárním cílem zastavit  
do roku 2010 ztrátu biologické rozmanitosti.

V rámci  rozpravy posl.  B.  Petr vyslovil  názor,  že  snaha  zastavit  klimatické  změny  
se musí týkat celého světa, ne jen členských států Evropské unie. Celá řada států, jako Čína,
Indie, Brazílie, neuznává Kjótský protokol. Zajímalo jej také, jestli je účelné svěřit 45 mld. Kč
nevládní instituci, tj. Fondu životního prostředí.

Náměstkyně  R. Bízková vysvětlila, že v Kjótském protokolu v roce 1997 bylo poprvé
konstatováno, že je potřeba snížit emise skleníkových plynů a řada zemí přijala tyto závazky. 
U  některých  zemí  (např.  Indie,  Čína)  se  nepředpokládal  tak  rychlý  hospodářský  rozvoj.
Náměstkyně vyslovila názor, že by měl v současnosti být vyvinut tlak na tyto země, aby rovněž
přijaly opatření ke snižování skleníkových plynů.
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Česká  republika  splnila  svůj  závazek  ke  Kjótskému  protokolu.  Peníze  z   prodeje
povolenek  převede  do  Fondu  životního  prostředí,  budou  použity  na  projekty  vedoucí  
ke snižování emisí oxidu uhličitého. Jedná se o státní fond založený rozhodnutím vlády.

Náměstkyně R. Bízková také informovala o tom, že v současné době jsou dojednávány
závazky do roku 2020. Mělo by být dosaženo 20% úspor energie, 20% výroby obnovitelných
zdrojů a 20% úspory emisí oxidu uhličitého. Státy by měly dosáhnout průměru jednotlivých
úspor.

Posl.  B. Petra zajímalo, proč Česká republika nevyužívá technologii vtlačování oxidu
uhličitého do horninových struktur.

Náměstkyně  R.  Bízková objasnila,  že  pokud  bude  částka  45  mld.  Kč  investována  
do zateplování budov, sníží se spotřeba energie, a tím i objem skleníkových plynů, což se jeví
jako efektivnější řešení.

Mpř.  P. Krill položil  otázku kolikaprocentní  snížení  emisí  je  potřeba  na 2% snížení
teploty (za předpokladu, že Evropa vypouští 12 % objemu emisí celého světa).

Náměstkyně R. Bízková uvedla, že závazek Evropy do r. 2020 i bez ohledu na uvedená
čísla určitě zlepší klimatické poměry. Očekává se, že se k této iniciativě připojí i ostatní země.

Zpravodaj  P. Vanoušek navrhl závěr usnesení,  kterým výbor bere na vědomí Sdělení
Komise Radě a Evropskému parlamentu – Hodnocení politiky v oblasti  životního prostředí  
za rok 2007 a usnáší se  postoupit Sdělení Komise Radě a Evropskému parlamentu – Hodnocení
politiky v oblasti životního prostředí za rok 2007 spolu se svým usnesením a rámcovou pozicí
vlády pro informaci výboru pro životní prostředí  /hlasování 8-0-0/, poté bylo přijato usnesení
/usn. č. 302, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

12. Návrh nařízení Evropského parlamentu a Rady o dobrovolné účasti  organizací  
v programu Společenství pro systém řízení podniků a auditu z hlediska ochrany
životního  prostředí  (EMAS)  /kód  dokumentu  12108/08,  KOM(2008)  402  
v konečném znění/

K projednání  tohoto  dokumentu  se  výbor  usnesl  na  39.  schůzi  konané  dne  
2. října 2008 usnesením č. 281. Prostřednictvím e-mailu byl poslancům rozeslán text dokumentu,
rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci  s Parlamentním
institutem. 

Dokument  uvedla  ve  smyslu  rámcové  pozice  vlády  náměstkyně  ministra  životního
prostředí  Ing.  Rut  Bízková.  Předkládaný  návrh  nařízení  o  dobrovolné  účasti  organizací
v programu  Společenství  pro  systém  řízení  podniků  a  auditu  z hlediska  ochrany  životního
prostředí (EMAS - Eco-Management and Audit Scheme) je součástí balíčku dokumentů Komise
k udržitelné spotřebě a výrobě. Cílem balíčku je dát do souladu všechny dokumenty a aktivity
vykonávané  v souvislosti  s udržitelnou  spotřebou  a  výrobou.  Podniky  a  úřady  tak  mohou
posoudit svůj vliv na životní prostředí. K programu EMAS se u nás dosud přihlásilo jen několik
desítek firem. I Ministerstvo životního prostředí tento systém zavádí.

Zpravodaj  P. Vanoušek zdůraznil  dobrovolnost účasti v tomto programu a také snahu
zjednodušit původní nařízení.

Jelikož v rozpravě nevystoupil  žádný z poslanců, navrhl zpravodaj P. Vanoušek závěr
usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí předložený návrh nařízení a
rámcovou pozici vlády k tomuto návrhu a žádá vládu, aby ho informovala o dalším průběhu
projednávání Návrhu nařízení Evropského parlamentu a Rady o dobrovolné účasti organizací
v programu  Společenství  pro  systém  řízení  podniků  a  auditu  z hlediska  ochrany  životního
prostředí  /hlasování  7-0-0/,  následně  bylo  přijato  usnesení  /usn.  č.  303,  hlasování  7-0-0  je
zachyceno v příloze/.
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13. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů o výsledcích přezkumu fungování nařízení
Evropského parlamentu a Rady (ES) č. 717/2007 ze dne 27. června 2007 o roamingu
ve  veřejných  mobilních  telefonních  sítích  ve  Společenství  a  o  změně  směrnice
2002/21/ES /kód dokumentu 13521/08, KOM(2008) 579 v konečném znění/

14. Návrh nařízení  Evropského parlamentu a Rady, kterým se mění nařízení  (ES)  
č. 717/2007 o roamingu ve veřejných mobilních telefonních sítích ve Společenství  
a  směrnice  2002/21/ES  o  společném  předpisovém  rámci  pro  sítě  a  služby
elektronických komunikací /kód dokumentu 13531/08, KOM(2008) 580 v konečném
znění/

K projednání  těchto  dokumentů  se  výbor  usnesl  na  39.  schůzi  konané  dne  
2.  října  2008,   usnesením č.  282.  Prostřednictvím  e-mailu  byly  poslancům rozeslány  texty
dokumentů,  rámcové  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci
s Parlamentním institutem. 

Mpř.  P. Krill  na návrh zpravodajky doporučil,  aby projednání  obou dokumentů bylo
sloučeno. Poslanci s tím souhlasili.

Dokumenty představil náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Jiří Koliba. Vysvětlil,
že roaming je služba mobilních operátorů, díky níž jejich zákazníci mohou volat v síti jiného
operátora. Na základě tohoto nařízení jsou regulovány velkoobchodní ceny hlasového roamingu
a operátoři jsou zároveň povinni nabízet svým účastníkům tzv. eurotarif, tj. tarif s regulovanou
maximální výší ceny za příchozí a odchozí hovory. Zároveň budou účastníci informováni o výši
ceny hovoru při  jeho uskutečňování  z jiné členské země.  Podle Evropské komise je potřeba
kromě cen hovorů regulovat  také  cenu krátkých textových zpráv  a  datových služeb.  Česká
republika  s tímto  rozšířením  regulace  nesouhlasí  a  nepodporuje  ani  prodloužení  regulace
stávající.

Zpravodajka G. Kalábková uvedla, že ceny za telekomunikační služby zajímají širokou
veřejnost.  Objasnila,  že cílem opatření  je usnadnění přeshraniční komunikace,  vyšší ochrana
spotřebitele  a boj  proti  nadměrným cenám.  Zajímalo  ji,  proč je  Česká republika  zdrženlivá
s regulací těchto služeb.

Nám. J. Koliba odpověděl, že regulace je zajištěna až do roku 2010. Protože jsou některé
členské státy v telekomunikační oblasti technologicky vyspělejší,  je potřeba zajistit  vyvážené
prostředí  tak,  aby  byl  garantován  přiměřený  zisk  operátorů  a  zároveň  adekvátní  cena  
pro spotřebitele.

Zpravodajka G. Kalábková navrhla závěr usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti
bere na vědomí předložené sdělení  a návrh nařízení  /hlasování 8-0-0/, následně bylo přijato
usnesení /usn. č. 304, hlasování 7-0-1 je zachyceno v příloze/.

9. Sdělení místopředsedy

V rámci tohoto bodu mpř.  P. Krill informoval poslance o meziparlamentním zasedání  
na  téma Energetika  a  trvale  udržitelný  rozvoj  konaném ve dnech 20.  –  21.  listopadu t.  r.  
ve Štrasburku. Výbor svým usnesením nominoval  delegaci  ve složení  mpř.  G.  Kalábková,  
posl. K. Jacques, posl. J. Špika a posl. P. Vanoušek, náhradníci posl. B. Petr a posl. J. Šenfeld
/usn. č. 305, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.

Mpř. P. Krill poslance informoval o pracovní večeři s delegací skupiny pro spolupráci
s ČR Nejvyšší  Rady Ukrajiny  konané v úterý  11.  listopadu  v 19.00 hodin.  Účast  přislíbili  
mpř. P. Krill, posl. B. Petr a posl. J. Šenfeld.

Dále  informoval,  že  ve  čtvrtek  13.  listopadu  přijede  delegace  partnerského  výboru
Národního shromáždění Francie, jednání se uskuteční v 10.30 hodin, následovat bude společný
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oběd.  VEZ  budou  reprezentovat  mpř.  J.  Bauer,  posl.  K.  Jacques,  posl.  P.  Vanoušek,  
posl. J. Kochan, posl. A. Rádl, posl. R. Kufa a posl. J. Šenfeld.

Další  informace  se  týkala  večeře,  která  se  uskuteční  v  úterý  18.  listopadu  
na velvyslanectví  Velké Británie  za účasti  představitelů House of  Commons.  Za výbor se
zúčastní mpř. G. Kalábková, posl. K. Jacques, posl. J. Šenfeld.

Mpř. P. Krill také informoval o návštěvě delegace norského parlamentu dne 25. listopadu
v  9.00  hodin.  Účast  na  pracovní  snídani  přislíbili  mpř.  G.  Kalábková,  mpř.  P.  Krill,  
posl. K. Jacques a posl. B. Petr.

Téhož dne se v 16. 00 hodin uskuteční přijetí delegace Výboru pro vnitřní trh a ochranu
spotřebitele Evropského parlamentu, kterého se zúčastní mpř. G. Kalábková, mpř. J. Bauer,  posl.
K. Jacques a posl. P. Vanoušek.

Následující den se uskuteční pracovní oběd s delegací parlamentu Islandu. Účast přislíbili
mpř. P. Krill, posl. K. Jacques, posl. J. Kochan a posl. B. Petr.

Mpř. P. Krill dále sdělil, že je třeba připravit záměry přijetí a vyslání delegací na rok
2009.  Po  rozpravě  poslanci  schválili  plán,  jímž  navrhují  přijmout  návštěvy  z  Turecka,
Makedonie, Rakouska, Irska a Portugalska a vyslat delegace VEZ do Japonska a Chorvatska
/usn. č. 306, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

10. Různé

Mpř. P. Krill informoval poslance o tom, že ve svých složkách mají aktualizovanou verzi
harmonogramu činností  výboru a upozornil je na změny dat určitých jednání.

15. Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady  o  bezpečnosti  hraček  /kód
dokumentu 5938/08, KOM(2008) 9 v konečném znění/

K projednání  tohoto  dokumentu  se  výbor  usnesl  na  35.  schůzi  konané  dne  
22.  května  2008,  usnesením  č.  251.  Prostřednictvím  e-mailu  byl  poslancům  rozeslán  text
dokumentu,  rámcová  pozice  vlády  /v  příloze/ a  stanovisko  zpracované  ve  spolupráci
s Parlamentním institutem. 

Návrh  směrnice  představil  předseda  Úřadu  pro  technickou  normalizaci,  metrologii  
a státní zkušebnictví Ing.  Alexandr Šafařík-Pštrosz. Vysvětlil,  že cílem dokumentu je snaha  
o posílení dozoru členských států nad trhem hraček. Pro dozorové orgány jsou důležité technické
informace  a  pravidla  pro  označení  CE.  Pro  zjednodušení  používání  směrnice  výrobci  
a dozorovými orgány obsahuje návrh seznam výrobků, které do její oblasti působnosti nespadají.

Předseda A. Šafařík-Pštrosz informoval o tom, že do konce roku proběhnou na téma
bezpečnosti hraček ještě čtyři jednání. Česká republika má spolu s Velkou Británií a Maltou
registrovanou  parlamentní  výhradu  přezkumu  nových  ustanovení  o  zákazu  karcinogenních,
mutagenních a toxických látek pro reprodukci (látky CMR). Vysvětlil také, že převzetím této
směrnice českým právem bude zrušeno současné vládní nařízení týkající se hraček.

Ing.  Jitka Sosnovcová ze Státního zdravotního ústavu uvedla, že současná revize lépe
chrání malé děti pomocí dokonalejšího nastavení pro chemickou bezpečnost a zdravotní rizika.

Zpravodajka  G. Kalábková informovala o tom, že v poslední době se na našem trhu
objevila  řada  závadných  hraček.  S tím  souvisí  nutnost  zvyšování  bezpečnosti  hraček  
a omezovaní jejich škodlivosti pro děti. Zajímalo ji, jestli Evropská unie zaznamenala nějakou
závadu na Kinder vajíčkách, ve Spojených státech byl totiž zakázán jejich prodej.

Ing. J. Sosnovcová  odpověděla, že prodej Kinder vajíček by neměl být v EU zakázán,
bude ale vyráběna nová verze plastových polovin vajíčka, které nebude možné od sebe úplně
oddělit. Tím bude eliminována nebezpečnost pro malé děti.
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Posl.  P. Vanouška zajímalo,  co  je  to  modul  A2.  Zeptal  se  také,  jakým způsobem  
se provádí dozor nad hračkami, podle jeho názoru není dostatečný.

Mpř. P. Krilla zajímalo, jestli je kontrola hraček vyrobených v třetích zemích prováděna
nahodile nebo stoprocentně.

Posl. J.  Kochan se ptal,  jakým způsobem bude EU stanovovat  limity  těžkých  kovů
v hračkách. V České republice jsou již nyní tyto limity přísné.

Posl. B. Petr se také zajímal o způsob kontroly hraček.
Předseda  A. Šafařík-Pštrosz vysvětlil,  že modul A2 je notifikovaný orgán. V případě

posílení  funkčnosti  dozoru  jde  o  zvýšení  pravomoci  dozorových  orgánů,  zavedení  jejich
spolupráce s kontrolními orgány Evropské unie  a zároveň rozšíření povinnosti členských států 
u obecné bezpečnosti hraček. 

Předseda A. Šafařík-Pštrosz dále řekl, že je důležité rozlišovat, jestli k nám jsou hračky
distribuovány z vnitřního  trhu  EU, v tom případě  má výrobek volný pohyb a  je  možno jej
kontrolovat jenom následně. Pokud jsou na náš trh hračky dovezeny přímo ze třetích zemí, celní
orgány mají pravomoc je prověřit. Jde ale pouze o nahodilé kontroly, nikdy není možné prohlížet
stoprocentně celý obsah transportních kontejnerů. 

Ing. J. Sosnovcová  objasnila, že na trhu existují dva dozorové orgány – Česká obchodní
inspekce, která má na starost technické požadavky hraček, a orgány veřejného zdraví, tj. krajské
hygienické  stanice,  které  prověřují  především hračky pro  děti  do  tří  let  z hlediska  migrace
organických  látek.  Pravidelně  jsou  vyhodnocovány  vzorky,  hlavní  hygienik  vyhledává
problémové hračky na základě podnětu z jiných zemí i od našich spotřebitelů. Další možností
kontroly je dobrovolná certifikace, tzv. Bezpečná hračka, kterou mohou dovozci využít.

Posl. P. Vanouška zajímalo,  jestli bezpečnost hraček je odpovědností výrobce, dovozce
nebo distributora.

Předseda  A.  Šafařík-Pštrosz odpověděl,  že  primárně  jde  o  odpovědnost  výrobce,
v některých případech jej ale již nelze dohledat, a potom  přechází odpovědnost na distributora.

Mpř. P. Krill se zeptal, jak se uděluje označení CE. 
Předseda  A.  Šafařík-Pštrosz vysvětlil,  že  označení  CE  je  povinné,  má  předepsané

rozměry a musí být viditelné. Od roku 2009 jím bude moci označit produkt pouze výrobce.
Zpravodajka G. Kalábková navrhla závěr usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti

bere  na  vědomí  Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady  o  bezpečnosti  hraček  
a  rámcovou  pozici  vlády  ČR  k  němu  /hlasování  8-0-0/, následně  bylo  přijato  usnesení  
/usn. č. 307, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

Mpř.  P.  Krill  jako  zpravodaj  následujícího  dokumentu  předal  řízení  schůze  
mpř. G. Kalábkové.

16. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2009 /sněmovní  
tisk 612/:
kapitola 398 –Všeobecná pokladní správa – v tom:
– odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU
– financování  společných  programů EU a  ČR ze  státního  rozpočtu  a  projektů

Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů Švýcarsko-české spolupráce
– výdaje na zajištění přípravy a výkonu předsednictví ČR v Radě EU

Příslušná  kapitola  státního  rozpočtu  byla  výboru  pro  evropské  záležitosti  přikázána
k projednání usnesením Poslanecké sněmovny č. 901 ze dne 22. října. Prostřednictvím e-mailu
byl poslancům rozeslán podkladový materiál zpracovaný ministerstvem financí /v příloze/.

Kapitolu  398,  Všeobecná  pokladní  správa,  představil  náměstek  ministra  financí  
Ing. Eduard Janota. Řekl, že výše odvodů České republiky do rozpočtu Evropské unie bude činit
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35,2 mld. Kč. Čerpání strukturálních fondů končí již v tomto roce. Příjmem státního rozpočtu
zůstávají Evropský fond regionálního rozvoje, Evropský sociální fond a Fond soudržnosti.

Na  základě  podepsaných  Memorand  o  porozumění  mezi  Českou  republikou  
a donorskými zeměmi Evropského hospodářského prostoru (tj. Norsko, Island, Lichtenštejnsko)
a  Norskem jsou čerpány  prostředky  v letech  2006 –  2011 z Finančních  mechanismů EHP  
a Norska.

Nám. E. Janota také sdělil, že na české předsednictví Evropské unii bude třeba více než 
1,6 mld. Kč.

Dále zmínil, že aktivity Rady jsou v současné době zaměřeny na problémy bankovního
sektoru.  České  bankovnictví  bylo  očištěno v roce  2000,  kdy špatná  aktiva  přešla  do  České
konsolidační agentury. Tím byl zlepšen i dohled České národní banky na aktivity jednotlivých
bank (na hypoteční trh, derivátové operace atd.). 

Nám.  E.  Janota  vysvětlil  dva  největší  aspekty  vlivu  finanční  krize  na  ČR:  dojde
k výraznému snížení ekonomické aktivity sousedních zemí (tj. členů EU) a dojde ke stagnaci
hlavních obchodních partnerů (především Německa), kteří pojmou 70 % českého exportu.

Protože garance bank dosáhnou výše 2 bil. eur, dojde k velkému zadlužení zemí EU  
a nebudou splněny stanovené deficity státních rozpočtů.

Zpravodaje  P. Krilla zajímalo, zda částka, kterou Česká republika odvádí do Evropské
unie, obsahuje i korekce vůči Velké Británii a příspěvek do Výzkumného fondu uhlí a oceli.

 Nám. E. Janota odpověděl kladně.
Zpravodaj  P. Krill konstatoval, že stanovisko České národní banky (ČNB) k současné

situaci je optimistické. Jednotlivé banky musí ČNB denně informovat o své situaci.
Posl.  B. Petr chtěl  objasnit,  do jaké míry jsou propojeny u bank mateřské a dceřiné

společnosti. Také se zajímal, jaké projekty byly v ČR financovány z Fondu uhlí a oceli. Další
dotaz se týkal programu výzkum a věda, konkrétně jestli je ČR schopna získat z těchto fondů
v letech 2007 – 2013 až  80 mld. Kč, když zde došlo k dvouletému zpoždění.

Posl.  P.  Vanouška zajímalo,  jaké  výdaje  z rozpočtu  na  předsednictví  EU  již  byly
realizovány.

 Nám.  E.  Janota objasnil,  že  naše  dceřiné  banky jsou řízeny  českým regulátorem,  
tzn. i domácí legislativou. Existuje 20% limit vlivu matek. V době krize ale banky provádí méně
obchodů a matky dcerám čerpání řady produktů zpřísní.

Nám. E. Janota slíbil,  že  zjistí,  jaké projekty byly realizovány z Fondu uhlí  a oceli.
Konstatoval také, že program věda a výzkum ještě nebyl schválen. Doporučil poslancům, aby 
si  prostudovali  realizované  výdaje  na  české  předsednictví  v kapitolních  sešitech  rozpočtu,  
do kterých mají přístup. O vysvětlení mohou žádat jednotlivé resorty.

Zpravodaj.  P. Krill navrhl  usnesení,  kterým výbor  pro  evropské  záležitosti  za  prvé
doporučuje  Poslanecké  sněmovně  vyslovit  souhlas  s vládním  návrhem  zákona  o  státním
rozpočtu České republiky na rok 2009 /sněmovní tisk 612/: kapitola 398 – Všeobecná pokladní
správa – v tom: odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU, financování společných programů
EU a ČR ze státního rozpočtu a projektů Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů
Švýcarsko-české spolupráce, výdaje na zajištění přípravy a výkonu předsednictví ČR v Radě
EU. Za druhé zmocňuje zpravodaje výboru, aby toto usnesení předložil na schůzi rozpočtového
výboru při projednávání vládního návrhu zákona o státním rozpočtu České republiky na rok
2009 za účasti zpravodajů ostatních výborů . Usnesení nebylo přijato, záznam č. 308 je přiložen
/hlasování 3-0-4 je zachyceno v příloze/.

Na závěr byl schválen pořad příští, tj. 41. schůze VEZ /hlasování 7-0-0 je zachyceno  
v příloze/.
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Byla  rovněž  schválena  změna  předběžného  zpravodaje  dokumentu  č.  14508/08  
o Kjótském protokolu, posl. B. Petra namísto posl. P. Vanouška /hlasování 7-0-0/. 

/Zapsala Eva Hadravová/

Jozef Kochan v . r. Petr Krill v. r.  
ověřovatel výboru místopředseda výboru

15


	Schválený návrh pořadu
	Zpravodajka L. Zelenková navrhla závěr, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí programový dokument „Zelená kniha – Migrace a mobilita: úkoly a příležitosti vzdělávacích systémů EU“. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 10-0-0/, a poté přijali usnesení /usn. č. 297, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.
	Jelikož v rozpravě nevystoupil žádný z poslanců, navrhl zpravodaj P. Vanoušek závěr usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí předložený návrh nařízení a rámcovou pozici vlády k tomuto návrhu a žádá vládu, aby ho informovala o dalším průběhu projednávání Návrhu nařízení Evropského parlamentu a Rady o dobrovolné účasti organizací v programu Společenství pro systém řízení podniků a auditu z hlediska ochrany životního prostředí /hlasování 7-0-0/, následně bylo přijato usnesení /usn. č. 303, hlasování 7-0-0 je zachyceno v příloze/.
	Zpravodajka G. Kalábková navrhla závěr usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí předložené sdělení a návrh nařízení /hlasování 8-0-0/, následně bylo přijato usnesení /usn. č. 304, hlasování 7-0-1 je zachyceno v příloze/.
	Mpř. P. Krill dále sdělil, že je třeba připravit záměry přijetí a vyslání delegací na rok 2009. Po rozpravě poslanci schválili plán, jímž navrhují přijmout návštěvy z  Turecka, Makedonie, Rakouska, Irska a Portugalska a vyslat delegace VEZ do Japonska a Chorvatska /usn. č. 306, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.
	Zpravodajka G. Kalábková navrhla závěr usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady o bezpečnosti hraček a rámcovou pozici vlády ČR k němu /hlasování 8-0-0/, následně bylo přijato usnesení /usn. č. 307, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/.
	Zpravodaj. P. Krill navrhl usnesení, kterým výbor pro evropské záležitosti za prvé doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas s vládním návrhem zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2009 /sněmovní tisk 612/: kapitola 398 – Všeobecná pokladní správa – v tom: odvod vlastních zdrojů ES do rozpočtu EU, financování společných programů EU a ČR ze státního rozpočtu a projektů Finančního mechanismu EHP/Norsko a programů Švýcarsko-české spolupráce, výdaje na zajištění přípravy a výkonu předsednictví ČR v Radě EU. Za druhé zmocňuje zpravodaje výboru, aby toto usnesení předložil na schůzi rozpočtového výboru při projednávání vládního návrhu zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2009 za účasti zpravodajů ostatních výborů . Usnesení nebylo přijato, záznam č. 308 je přiložen /hlasování 3-0-4 je zachyceno v příloze/.


